

Programme Aims 課程宗旨

This programme aims to develop students' English language skills, academic literacy and numeracy skills and prepare them for local sub-degree and overseas undergraduate studies. It is designed to equip students with skills in English language proficiency, communication, personal development, mathematics and analytical skills and other areas that would broaden students' horizons.

本課程著重提供高等教育學習環境,提高學生的英語水平,學術讀寫能力及數量分析技巧,為升讀本地副學位及海外學位課程作好準備。課程旨在為學生提供語言、溝通技巧、個人發展、數學及分析技巧等訓練,並配合其他選修科目以擴濶學生視野。

Programme Features

- 1-year full-time studies
- Students obtain conditional offers through the Special Admission Scheme of HKBU Higher Diploma Programme offered by SCE and Associate Degree Programme offered by CIE
- English is used as the main medium of instruction to enhance students' language abilities in listening, speaking, reading and writing
- A selection of elective courses are offered to provide students with the opportunities to gain knowledge from different disciplines and broaden their horizons
- This programme will develop students' personal values

課程特色

- 一年全日制課程
- 合資格學員可透過「優先入學計畫」 優先報讀浸大持續教育學院高級文憑 及國際學院副學士
- 英語為主要授課語言,加強英語聽、 説、讀、寫能力
- 設不同類別的選修科目,讓學員掌握不同範疇的知識,擴闊視野
- 建立個人價值

Programme Structure 課程內容

This programme is a **1-year full-time programme** which will commence in September. The curriculum structure consists of 7 core courses and 2 elective courses with a total of 450 contact hours.

本課程為一年全日制課程,將於每年9月開課。課程包括7科主修科目及2科選修科目,合共450學時。

Component 必修科目	Course Title	科目名稱	Contact Hour 學時
Language and	Integrated English Skills I	綜合英語 I	60
Communication 語文及傳意	Integrated English Skills II	綜合英語Ⅱ	60
	English in Daily Life	生活英語	45
	English Grammar in Use	英語文法	45
Meaning of Life 生活價值	Personal Development Workshop	個人成長工作坊	45
Numeracy and Research 數理與探討	Quantitative Analysis and Application	計量分析與應用	45
	General Mathematics	通用數學	60
Electives (Any two) 選修科目 (2科)	Crimes and Law Enforcement	罪行與執法	45
	English Language Test Preparation	英語水平測試備考策略	45
	Introduction to Business	商務導論	45
	Introduction to Commercial Design	商業設計概論	45
	Introduction to Sports Coaching	運動教練技巧概論	45
	Introduction to Economics	經濟學導論	45
		Total bassa	(50

Total hours

50

Progression Pathway 升學途徑

Upon successful completion of the Diploma programme, graduates will be eligible to apply for the HKBU Higher Diploma Programmes offered by SCE and the HKBU Associate Degree Programmes Offered by CIE.*

大專基礎教育文憑畢業生可報讀香港浸會大學持續教育學院所開辦的高級文憑及香港浸會 大學國際學院所開辦的副學士。*

> Top-up Degree Programmes 學士銜接課程

Study Overseas# 海外升學

HKBU SCE Higher Diploma 浸大持續教育學院 高級文憑*

HKBU CIE Associate Degree 浸大國際學院副學士*

Diploma of College Foundation Studies (1 year full-time) 大專基礎教育文憑 (一年全日制)

Level 2 in HKDSE English Language and Chinese Language 香港中學文憑考試英國語文及中國語文達第二級

OR

Level 1 or above in HKDSE English Language and Chinese Language AND at least 6 points in the best five subjects 香港中學文憑考試英國語文及中國語文 達第一級或以上及最佳五科成績最少達6分

- * Students can obtain conditional offers through the Special Admission Scheme. 學生可透過「優先入學計畫」,獲得有條件取錄資格。
- # After completing the programme, DCFS graduates can be articulated to the programmes in the Business School of Edinburgh Napier University in the UK provided that they meet the requirements.

· 完成課程後,畢業生如達到指定要求,可直接前往英國愛丁堡龍比亞大學商學院入讀其學位課程。



Admission Requirements

The admission requirements of the programme are as follows:

- 1. Level 2 in Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) English Language and Chinese Language; OR
- 2. Level 1 or above in HKDSE English Language and Chinese Language AND at least 6 points in the best five subjects*#; OR
- 3. Other equivalent qualifications to be assessed by SCE.
- * Application will still be considered if an applicant has attempted less than five subjects but obtained 6 points or above.
- # Applicants are allowed to use not more than two Applied Learning (ApL) subjects in the application.

入學資格

本課程的入學資格為:

- 香港中學文憑考試英國語文及中國語文達第二級;或
- 2. 香港中學文憑考試英國語文及中國語文達第一 級或以上及最佳 五科成績最少達 6 分*#;或
- 3. 持有本院認可的同等學歷。
- * 如申請人報考少於五科,但成績達六分或以上,學 院仍會考慮其申請。
- # 可包括不多於兩科應用學習科目。

Fees

Application fee: HK\$120

Tuition fee: HK\$42,000 (payable in two instalments)

費用

報名費:港幣\$120

學費:港幣\$42,000(分兩期繳交)

Financial Assistance

Extended Non-means-tested Loan Scheme

Students can apply for financial assistance through the Government's Extended Non-means-tested Loan Scheme (ENLS). For details, please refer to the website of the Student Financial Office (SFO) at www.wfsfaa.gov.hk

Continuing Education Fund

The Continuing Education Fund (CEF) subsidises adults with learning aspirations to pursue continuing education and training courses. Please refer to the website of CEF at www.wfsfaa.gov.hk/cef

學牛資助

擴展的免入息審查貸款計劃

學生可申請由香港特區政府學生資助處管理的 「擴展的免入息審查貸款計劃」,詳情請瀏覽香 港特區政府學生資助處網頁: www.wfsfaa.gov.hk

持續進修基金

政府的持續進修基金(CEF)為有志進修的同學提供持續教育和培訓資助。詳情請參閱持續進修基金(CEF)網頁: www.wfsfaa.gov.hk/cef

Teaching Venue

HKBU Campuses

上課地點

浸會大學校園

Application and Enquiry

For details of application procedure, please visit the programme website at hkbusce.hk/dcfs

Please call our hotline at 3411 5428 for further enquiries.

Applicants should note that:

- The qualification obtained after completing the programme is not recognised for civil service appointment as meeting the academic entry requirement which require Level 2 in five subjects including Chinese Language and English Language in the Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination;
- The qualification awarded by our School may not be recognised by other institutions for articulation to their sub-degree or other programmes; and
- 3. Students will not be eligible for Financial Assistance Scheme for Post-secondary Students (FASP) administered by the Student Financial Office.

入學申請及查詢

有關入學申請詳情,請參閱課程網頁: hkbusce.hk/dcfs

如有任何查詢,請致電 3411 5428

申請人須注意:

- 課程的資歷在公務員聘任上並不等同達到香港中學文憑考試5科2級(包括中、英文)的學歷要求:
- 2. 本學院所頒授的資歷或不獲其他院校認可作為 銜接副學位或其他課程的升學資歷;及
- 3. 學生並不合資格申請學生資助處提供的「專上學生資助計劃」。



Registration Validity Period: 14/07/2014 to On-going